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Närvarande kårstyrelseledamöter/Present union board members 
Matti Welin, Kajsa Edenborg, Stina Sjöberg, Isak Hylleblad Sörmander,  
My Fagergren 
 
 

§ Ärende  Åtgärd 

1  Mötets öppnande 
Opening of the meeting 
 
Mötespresidium: 
Meeting presidium: 

 Mötesordförande öppnar mötet kl. 17:08 
Meeting chairman opens the meeting at 17:08 
 
Stina Hultberg, mötesordförande/ 
meeting chairman 
Elin Gunnarsson, mötessekreterare/ 
meeting secretary 

2  Mötets stadgeenliga utlysande 
Properly calling of the meeting 

 Mötet utlystes 2023-09-05. 
The meeting was called on September 5th. 
 
Mötet beslutar att mötet anses vara 
behörigt utlyst enligt stadgarna §4. 
The meeting decides that the meeting is 
considered properly called according to the statutes 
§4. 

3  Adjungeringar 
Co-options 

 Fem icke medlemmar är närvarande: 
Vanessa Abou Imad, Melker Ask, Amin 
Bensaci, Nelly Larsson, Iris Flystam. 
Five non-members are present: Vanessa Abou 
Imad, Melker Ask, Amin Bensaci, Nelly, Iris 
Flystam. 

Mötet beslutar 
att Vanessa Abou Imad, Melker Ask, Amin, 
Nelly och Iris adjungeras med närvaro-, 
yttrande- och förslagsrätt vid §1-16 
The meeting decides 
that Vanessa Abou Imad, Melker Ask, 
Amin, Nelly och Iris are co-opted with presence, 
statement and proposal rights between §1-16. 

4  Val av justeringsperson 
och rösträknare 
Election of adjusters and vote counters 

 Matti Welin nominerar Hugo Svensson. 
Hugo accepterar nomineringen.  
Gloria Bencic nominerar sig själv. 
 
Matti Welin nominates Hugo Svensson. Hugo 
accepts the nomination. 
Gloria Bencic nominates herself. 
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Mötet beslutar 
att utse Hugo Svensson och Gloria Bencic 
till justeringspersoner och rösträknare för 
innevarande möte. 
The meeting decides 
to appoint Hugo Svensson and Gloria Bencic to 
adjusters and vote counters for the present meeting. 

5  Justering av röstlängd 
Electoral register 

 Röstlängden justeras till 101 personer 
till 102 personer vid §8-9 
till 85 personer från §10 

The electoral is registered to 101 people 
 to 102 people at §8-9 

     to 85 people from §10 

6  Fastställande av dagordning 
Approval of agenda 

 Mötet beslutar 
att dagordning fastställs med ändringen att 
§9 och §11 byter plats med varandra. 
The meeting decides 
to approve the agenda with the change that §9 and 
§11 switch places. 

7  Information: 
Organisationsrapport 
Organization report 

 Bilaga föreligger. 
Appendix attached. 
 
Matti Welin, ordförande: Har haft en intensiv 
första tid i styrelsen där han har lärt känna 
organisationen och universitetet. Har 
deltagit under introduktionen på båda orter 
och bland annat arbetat med säkerhets- och 
trygghetsfrågor. Arbetat med det nya 
policydokumentet gällande trakasserier i 
samarbetet med studentföreningarna. 
Jobbar med engagemangsfrågan i både 
kåren och studentföreningarna, för att öka 
engagemanget i studentlivet. Matti passade 
på att tacka de mötesdeltagare som 
engagerar sig i studentlivet. 
 
Kajsa Edenborg, studiesocialt ansvarig Växjö: 
Började sin mandatperiod med 
introduktionen, har deltagit i tre 
styrelsemöten, studentpubsutbildningar, 
trygghetsmöten på campus, ordförandetorg 
mm. 
 
Stina Sjöberg, studiesocialt ansvarig Kalmar: Har 
läst in sig på organisationen och hur den 
fungerar relaterat till föreningarna, 
universitetet, kommunen och andra externa 
parter. Mycket av arbetet har handlat om 
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introduktionen. Jobbat med studenters 
trygghet och med relationerna till 
föreningarna, vill lära känna de som jobbar i 
föreningslivet. 
 
Tjänstepersoner: Har startat verksamhetsåret 
med introduktionsveckor på båda orter. 
Genomfört ett antal klassrumsbesök, haft 
en intern kick off med fokus på 
medlemsrekrytering. Samverkansgruppen 
för trygghet på campus i Växjö har haft sitt 
första möte för terminen. Kåren har träffat 
Växjö och Kalmar kommun för diskussion 
av förlängning av avtal. 
 
Matti Welin, president: Has had an intensive 
first period on the board where he has gotten to 
know the organization and the university. Has 
participated in the introduction weeks in both 
locations and, among other things, worked with 
safety and security issues. Has together with the 
student associations worked on the new policy 
document regarding harassment. Works with the 
commitment issue in the union and student 
associations, to increase commitment in student life. 
Matti took the opportunity to thank the meeting 
participants who are involved in student life. 
 
Kajsa Edenborg, Head of social matters 
Växjö: Began her semester with the introduction, 
has participated in three board meetings, student 
pub training, security meetings on campus, 
presidents meetings etc. 
 
Stina Sjöberg, Head of social matters 
Kalmar: Has worked on getting to know th 
organization and how it functions in relation to the 
associations, the university, the municipality and 
other external parties. Much of the work has been 
about the introduction. Worked with students' 
security and with relations to the associations, want 
to get to know those involved in association life. 
 
Staff: Have started the business year with 
introduction weeks in both locations. Carried out a 
number of classroom visits, had an internal kick off 
with focus on member recruitment. The collaboration 
group for security on Växjö campus has had its first 
meeting of the semester. The union has met with 
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Växjö and Kalmar municipality to discuss the 
extension of our cooperation agreements. 

Mötet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna 
The meeting decides 
to put the information to the documents. 

8 R Styrelsens rapport för arbetet 
med Linnékårens värdegrund 
The board’s report on Linnaeus 
Union’s core values 

 
 
Bilaga föreligger. 
Appendix attached. 

Styrelsen föredrog sitt arbete med 
Linnékårens värdegrund och lyfte särskilt att 
man arbetar med en policy mot sexuella 
trakasserier. 
The board gave a report of their work on the unions 
core values and emphasized that they are working 
on a policy against sexual harassment. 

Mötet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 
The meeting decides 
to put the information to the documents. 

9  Beslut: Uppdatering av 
äskningspolicyn 
Decision: Update of policy for grants 

 Misiv och bilaga föreligger 
Covering letter and appendix attached. 
 
Det finns fyra förslag till uppdateringar av 
policyn. Det första förslaget är att 
studiesocialt ansvarig kan ge föreningarna 
ett sista datum för deadline för äskan. 
 
Förslag två är att en återrapport ska lämnas 
till Linnékåren av föreningar som har fått en 
godkänd äskan. 
 
Förslag tre är att godkänna ett bifogat 
dokument som officiellt föreningsdokument 
för återrapportering av äskningar. 
 
Det fjärde förslaget är att det ska vara en 
riktlinje att utbildningsföreningars äskningar 
finansierar 50% utbildningsrelaterad 
verksamhet och 50% sociala evenemang. 
 
Styrelsen ändrar under mötet sitt 
ursprungsyrkande för punkt fyra, från det 
ursprungliga ”Utbildningsföreningar har 
möjlighet att äska 50% av maxbeloppet till 
social verksamhet och 50% av maxbeloppet 
till utbildningsverksamhet.” till att 
”Utbildningsföreningar ska sträva efter att 
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äskningar ska finansiera 50% 
utbildningsrelaterad verksamhet och 50% 
sociala evenemang.” 
 
Sista datum för äskan kan meddelas 
föreningarna på olika sätt, men för tillfället 
görs det genom ordförandegrupperna på 
Facebook. 
 
Adam Jodelsohn från Cnas anger att de inte 
håller med om den fjärde punkten. Enligt 
Adam kostar inte utbildningsrelaterade 
aktiviteter lika mycket som sociala 
aktiviteter. De är emot förslaget. 
 
Ordförande Matti Welin berättar att en av 
anledningarna till detta förslag är att det idag 
inte arrangeras så många 
utbildningsrelaterade event och att kåren 
skulle vilja uppmuntra 
utbildningsföreningarna att göra detta. Han 
understryker att kåren har ändrat sitt 
ursprungsyrkande till att det ska vara en 
riktlinje och inte ett krav med en 50/50-
fördelning. 
 
Sverre Fischer från WÄDUR yrkar på att 
ändringen i punkt fyra ska strykas. 
 
Gloria Bencic menar att de sociala eventen 
är nästan alltid dyrare än utbildningsevent. 
Hon önskar ett förtydligande angående 
varför förslaget. 
 
Kajsa Edenborg svarar att det är för att 
kåren vill ge utbildningsansvariga i 
föreningarna mer utrymme och verktyg att 
arrangera evenemang. Sociala event behöver 
inte heller vara dyrare än utbildningsevent, 
det beror på hur föreningen gör sin 
planering. 
 
Adam från Cnas yrkar bifall på Sverres 
yrkande om att att punkt fyra borde strykas, 
då han tycker att hans förening redan gör 
bra event. 
 
Matti anger att han ur kårens perspektiv 
önskar fler och större utbildningsrelaterade 
event. Detta förslag gäller endast äskningar, 
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det är fortfarande föreningarna som styr 
sina verksamheter. 
 
En medlem undrar vilka utbildningsevent 
som kåren önskar se? 
 
Kajsa exemplifierar med resan till Auschwitz 
som Pedal har äskat för. 
 
Isak Hylleblad Sörmander påpekar att kåren 
inte vill inte kontrollera föreningarna eller 
deras verksamhet. Vi vill se till att 
utbildningsföreningarna använder pengarna 
som kommer från oss till 
utbildningsrelaterade frågor. 
 
Amin Bensaci yrkar bifall för styrelsens 
ursprungliga förslag. 
 
Styrelsens ursprungliga förslag (1) ställs mot 
styrelsens uppdaterade förslag (2). Efter 
votering står det klart att mötet har valt 
förslag två, med 83 röster mot 7. 5 
blankröster noterades. 
 
Förslag två ställs sedan mot avslag, där 
mötet beslutar om avslag med acklamation. 
 
There are four proposed updates to the policy. The 
first proposal is that the Head of social matters can 
provide student associations with a final deadline for 
their requests for grants. 
 
Proposal two is that student associations that have 
had their grants approved should submit a follow-up 
report to Linnaeus Union. 
 
Proposal three is to approve an attached document 
as the official association document for reporting 
grants. 
 
The fourth proposal is that there should be a 
guideline that grants for educational associations 
should finance 50% educational activities and 50% 
social events. 
 
During the meeting, the board amends its original 
motion for point four, changing it from the original 
"Educational associations have the opportunity to 
apply for 50% of the maximum amount for social 
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activities and 50% of the maximum amount for 
educational activities.” to " Educational 
associations should strive towards half of their grants 
going to education related events, and the other half 
to social events.” 
 
The final deadline for requests for grants can be 
communicated to the student associations in various 
ways, but currently, it is done through the presidents' 
groups on Facebook. 
 
Adam Jodelsohn from Cnas states that they disagree 
with the fourth point. According to Adam, 
educational-related activities do not cost as much as 
social activities. They are against the proposal. 
 
Chairman Matti Welin explains that one of the 
reasons for this proposal is that there are not many 
educational-related events being organized today, 
and the student union would like to encourage 
educational associations to do so. He emphasizes 
that the student union has changed its original 
proposal to make it a guideline rather than a 
requirement with a 50/50 distribution. 
 
Sverre Fischer from WÄDUR pleads to strike the 
amendment in point four. 
 
Gloria Bencic argues that social events are almost 
always more expensive than educational events. She 
wishes for clarification regarding the reason for the 
proposal. 
 
Kajsa Edenborg responds that it is because the 
student union wants to provide educational officers 
in the associations with more space and tools to 
organize events. Social events do not necessarily have 
to be more expensive than educational events; it 
depends on how the association plans their 
operations. 
 
Adam from Cnas supports Sverre's plead to strike 
the amendment in point four, as he believes that his 
association already organizes good events. 
 
Matti states that from the student union's 
perspective, they would like to see more and larger 
educational-related events. This proposal only 
pertains to grants; the associations still control their 
activities. 
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A member wonders which educational events the 
student union would like to see. 
 
Kajsa gives an example of the trip to Auschwitz 
that Pedal has organized. 
 
Isak Hylleblad Sörmander points out that the 
student union does not want to control the 
associations or their activities. They want to ensure 
that educational associations use the money they 
receive from the union for educational-related 
matters. 
 
Amin Bensaci pleads to approve the board's original 
proposal. 
 
The board's original proposal (1) is compared to the 
board's updated proposal (2). After the vote, the 
meeting has chosen proposal two, with 83 votes in 
favor and 7 against. 5 abstentions were noted. 
 
Proposal two is then compared to rejection, where the 
meeting decides on rejection by acclamation. 
 
Mötet beslutar 
att godkänna styrelsens förslag gällande 
punkt 1-3. 
att avslå styrelsens förslag gällande punkt 4. 
The meeting decides 
to approve the board's proposals regarding 
points 1-3. 
to reject the board's proposal regarding 
point 4. 

10  Beslut: Organisationsplan 
Decision: Organization plan 

 Missiv och bilaga föreligger. 
Covering letter and appendix attached. 

Organisationsplanen är oförändrad sedan 
föregående verksamhetsår. 
The organization plan is unchanged since last year. 

Mötet beslutar 
att godkänna organisationsplanen. 
The meeting decides 
to approve the organization plan. 

11  Beslut: Fyllnadsval 
Decision: By-election 
 

 Valberedningen föreslår Andersson Cueva 
och Isabella Engström till posterna som 
deltidsledamöter i Växjö. 
The election committee suggest Andersson Cueva 
and Isabella Engström for the vacant posts as 
parttime board members in Växjö. 
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Mötet beslutar 
att välja Andersson Cueva och Isabella 
Engström till ledamöter i Linnékårens 
styrelse. 
The meeting decides 
to elect Andersson Cueva and Isabella Engström 
as board members of Linnaeus Union. 

12  Beslut: Policydokument om jäv 
Decision: Policy document regarding 
bias 

 Missiv och bilaga föreligger. 
Covering letter and appendix attached. 

Policyn är ett första utkast och beskriver 
vad som anses vara jäv i Linnékårens 
styrelse och hur det ska hanteras. 

Sara föreslår att lägga till syskonrelation till 
punkt fem. 

Styrelsen drar tillbaka sitt förslag till förmån 
för Saras förslag. 

The policy is a first draft and describes what is 
considered bias in Linnékåren's board and how it 
should be handled. 

Sara suggests adding sibling relationships to point 
five. 

The board withdraws its proposal in favor of Sara's 
suggestion. 

Mötet beslutar 
att godkänna policyn med ovanstående 
tillägg. 
The meeting decides 
to approve the policy with the above-mentioned 
addition. 

13  Beslut: Behandling av motioner 
Decision: Processing of motions 

 
Missiv och bilaga föreligger. 
Covering letter and appendix attached. 

Den första motionen behandlar Linnékårens 
deltagande i hyresförhandlingar. Styrelsen 
yrkar avslag på motionen. 

Linnékåren har ett bra samarbete med 
Hyresgästföreningen i Växjö och kommer 
framöver att arbeta för att skapa ett lika bra 
samarbete i Kalmar. 

Mötet beslutar 
att avslå motionen om hyresförhandlingar. 

Den andra motionen behandlar Sveriges 
Lärarstudenter Linné som vill bli en 
intresseförening. Det är kårstyrelsen som 
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beslutar om studentföreningsstatus. 
Föreningar som ansöker om 
studentföreningsstatus behöver också ha 
lokala stadgar. Styrelsen yrkar avslag på 
motionen. 

Mötet beslutar 
att avslå motionen från Sveriges 
Lärarstudenter Linné. 

The first motion concerns Linnaeus Union’s 
participation in rent negotiations. The board pleads 
to reject the motion. 

Linnékåren has a good collaboration with the 
Tenant Association in Växjö and will in the future 
work to create an equally good collaboration in 
Kalmar. 

The meeting decides 
to reject the motion on rent negotiations. 

The second motion concerns Sveriges Lärarstudenter 
Linné, who wants to become an interest association. 
It is the student union board that decides on student 
association status. Associations applying for student 
association status also need to have local statutes. 
The board pleads to reject the motion. 

The meeting decides 
to reject the motion from Sveriges Lärarstudenter 
Linné. 

14  Beslut: Korrigering i 
åsiktsdokumentet 
Decision: Correction of document of 
opinion 

 Missiv och bilaga föreligger 
Covering letter and appendix attached 
 
En felaktig formulering har upptäckts i 
åsiktsdokumentet och styrelsen yrkar på att 
den ska strykas. 
An incorrect wording has been discovered in the 
document of opinion, and the board pleads to have it 
removed. 

Mötet beslutar 
att godkänna styrelsens förslag. 
The meeting decides 
to approve the boards suggestion. 
 
 

15  Övriga frågor 
Additional matters 

 Information om att det serveras kanelbullar 
på medlemskaffet på torsdag. 
Information about cinnamon buns at the members 
coffee on Thursday. 
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16  Mötets stängande 
Closing of the meeting 

 Mötesordförande stänger mötet kl. 19:36 
The meeting chairman closes the meeting at 19:36 
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